
 
شب یلدا

با توجه به اینکه به شب یلدا نزدیک می شویم، اکثر 
میوه فروشی ها و ماهی فروشی ها قیمت اجناس خود را بالا 
برده اند. این اتفاقی است که هر سال می افتد و متأسفانه کم کم 
دیگر به یک عادت ناپسند سالانه در این گونه اصناف تبدیل 
می شود. این در حالی است که شب یلدا در سال یک شب بیشتر 
نیست و خیلی از خانواده ها دلشان به همین یک شب خوش 
است. چرا باید شیرینی این شب دوست داشتنی را با گران کردن 
میوه و ماهی به کام مردم تلخ کنند؟ از مسئولان سازمان 
تعزیرات حکومتی انتظار داریم نظارت بیشتری بر بازارهای 
شب یلدا داشته باشند و اجازه ندهند که برخی هر چقدر که 
به نفع خود می بینند، به قیمت اجناس خود بیفزایند و فرصت 

خرید را از مردم بگیرند. 
یک شهروند از تهران

حقوق بازنشستگان
بارها و بارها گفته شده است که حقوق بازنشستگان پایین 
است و کفاف زندگی آنها را نمی دهد، اما متأسفانه گوش کسی 
انگار به این حرف ها بدهکار نیست. از دولتمردان درخواست 
داریم حقوق این قشر از جامعه را افزایش دهند تا دست کم 
بخشی از مشکلات آنها برطرف شود. باید توجه داشت که این 
اشخاص 30 سال از عمر خود را زحمت کشیده اند تا بتوانند در 
سن بازنشستگی به راحتی زندگی کنند ولی در حال حاضر 

شرمنده خانواده های خود هستند. 
یک بازنشسته از تهران 

تشکر
به عنوان یکي از خوانندگان قدیمي روزنامه »آرمان ملی«، 
مراتب قدرداني خود را از زحمات شما عزیزان به خصوص 
ستون الوآرمان که مشکلات مردمی را در آن درج می کنید 
اعلام مي کنم و امیدوارم در راه اطلاع رساني و خدمت به جامعه 

همیشه موفق و سربلند باشید. 
حسین پور از تهران 

ترافیک آزادگان
همیشه شاهد ترافیک سنگین در لاین کندرو اتوبان آزادگان 
هستیم. در نتیجه ترافیک سنگین در قبل پل و روی پل به وجود 
می آید واین ترافیک واقعا عذاب آور از مسئولان راهنمایی و 
رانندگی درخواست رسیدگی به این موضوع را داریم تا بلکه 

ترافیک این محوطه کم شود. 
اصغرزاده از تهران

موج رادیو
موج  های رادیو وقتی داخل تونل توحید می شویم، قطع 
می شود. از مسئولان تقاضا داریم که تمهیداتی اتخاذ کنند تا 

موج های رادیو در تونل وصل باشد. 
سعیدلو از تهران 

 خودروهای فرسوده، یکی از مهم ترین 
منابع انتشار آلودگی هواست

 مدیر کل حفاظت محیط زیست استان تهران گفته: در 
اجرای قانون هوای پاک بسیاری از دستگاه ها تکالیف اصلی 
و اجرایی دارند که وضعیت فعلی آلودگی هوا در تهران بیانگر 
این است که بسیاری از کارها بر زمین مانده و یا به طور جدی 
به آنها پرداخته نشده است. علیرضا مزینانی به قانون هوای 
پاک اشاره کرده و توضیح داده که »آلودگی هوای تهران در 
روزهای گذشته به پدیده غالب تبدیل شده و کیفیت موجود 
هوا علاوه بر خسارت های فراوان به حوزه سلامت و اقتصاد 
کشور، شهروندان را هم با مشکلات و محدودیت هایی 
مواجه کرده است.« او با بیان اینکه قانون هوای پاک در 
سال ۹۶ به تصویب رسید و۲3 دستگاه در آن دارای تکالیف 
اجرایی و نظارتی قانونی هستند، گفته: براساس ماده ۲ قانون 
هوای پاک، سازمان محیط زیست ناظر بر حسن انجام این 
قانون است. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران 
افزوده: بررسی ها نشان می دهد به رغم اقدامات انجام شده، 
در موضوعاتی مانند خودروهای فرسوده به عنوان یکی از 
مهم ترین منابع در انتشار آلودگی هوا و ساماندهی صنعت 
خودرو، نوسازی خودروهای فرسوده و توسعه ناوگان حمل و 
نقل عمومی، موتورسیکلت های فرسوده و دودزا، همین طور 
موضوع سوخت کاملا استاندارد به عنوان یکی دیگر از 
مهم ترین عوامل اصلی آلودگی هوا و متناظر با آن اجرای 
طرح کاهش، هدایت، انتقال و بازیافت بخار بنزین )کهاب( و 
یا مقابله با پدیده گرد و غبار توفیقات چشمگیری نداشته ایم.

مزینانی همچنین اختصاص منابع ویژه برای حل مشکلات 
مربوط به آلودگی هوا را نوعی سرمایه گذاری برای جلوگیری از 
هدر رفت منابع بیشتر و ضربه به اقتصاد کشور دانسته و ادامه 
داده: علاوه بر بایدها و تکالیف قانونی مندرج در قانون هوای 
پاک و همچنین اختصاص منابع، باید بتوانیم از فناوری های 
نوین، بومی سازی شده و دانش بنیان در این حوزه بهره ببریم. 
او با اشاره به اینکه همه ما در قبال سلامت شهروندان مسئول 
هستیم و در این خصوص باید به مردم پاسخگو باشیم، افزوده: 
البته همواره در فصل سرما و با پدیده وارونگی هوا مشکلات 
آلودگی هوا چند برابر خود را نشان می دهد. مدیرکل حفاظت 
محیط زیست استان و دبیر کارگروه کاهش آلودگی هوای 
تهران یادآور شده: در استان تهران نشست های اصلی و 
کمیته های تخصصی کاهش آلودگی هوا به طور متناوب و 
مستمر برگزار می شود و در این جلسات عملکرد و اقدامات 
دستگاه های اجرایی و مسئول در چارچوب قانون هوای پاک 
بررسی و پیگیری لازم انجام می شود. در نهایت، مزینانی اظهار 
امیدواری کرده دستگاه های مسئول به گونه ای تکالیف خود 
انجام دهند که نیاز به تذکر قانونی و اجرای الزامات وجود 

نداشته باشد. 

 ppm ۲/5 آرمان ملی: در سال 1401 ذرات 
آلاینده غالب شهر تهران بوده است. این نوع 
آلاینده که سمیّت بسیار بالایی دارد به دلیل 
اندازه بسیار کوچک مستقیماً وارد جریان خون 
شده و با جریان یافتن در سیستم گردش خون 
می تواند در بافت های مختلف بدن ایجاد بیماری 
کند. همچنین نتایج تحقیقات نشان داده که 
این ذرات در مقدار بسیار کم نیز بیماری زا 
بوده و با اثرگذاری بر بدن مادران باردار سبب 
تولد جنین های مرده می شوند. در کنار ذرات 
ppm ۲/5، آلاینده So۲ نیز در روزهای اخیر 
در تهران دیده شده که این افزایش چشمگیر 
So۲ به این دلیل که این آلاینده بیشتر از 
منابع ثابت پرُگوگرد ایجاد می شود، بار دیگر 
موضوع مازوت سوزی در اطراف شهر تهران را 
داغ کرده است. در این باره محمد میرزایی قمی؛ 
مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت هوای تهران 
گفته است: در هفته گذشته به ویژه بین ۲۲ تا 
۲5 آذر افزایش غلظت آلاینده دی اکسیدگوگرد 
به خصوص در ساعت های میانی روز، بسیار فراتر 
از حد استاندارد قرار داشت. تولید این آلاینده به 
علت استفاده از سوخت های پرُگوگرد در منابع 

ثابت است. 

  تهران در 9 ماه تنها 2 روز هوای پاک 
داشته!

حدود ۲ هفته است که پایتخت نشینان در 
حسرت تنفس هوایی با سطح کیفی قابل قبول 
هستند. شرایط کیفیت هوای تهران در سال 
1401 بسیار بدتر از سال 1400 بوده است و 
به نظر می رسد که سازمان ها و وزارتخانه های 
دخیل در کیفیت هوای تهران، از پیدا کردن 
راهکار برای بهبود کیفیت هوا  ناتوان هستند و 
تغییر شرایط هوا را به وزش باد و بارش نزولات 
آسمانی واگذار کرده اند! شهر تهران با گذشت ۹ 
ماه از سال تنها ۲ روز هوای پاک داشته و 144 
روز نیز هوای پایتخت در شرایط قابل قبول بوده 
است. در سال 1401، ۲ روز خطرناک، ۲ روز 
بسیار ناسالم، 1۶ روز ناسالم و 10۶ روز ناسالم 
برای گروه های حساس به ثبت رسیده درحالی 
که در سال گذشته هیچ روز خطرناک و یا بسیار 
ناسالمی نداشتیم و تعداد روزهای ناسالم و 
ناسالم برای گروه های حساس نیز بسیار کمتر 
از امسال بوده است. تداوم آلودگی هوا، دست 
روی دست گذاشتن مسئولان و اوضاع و احوال 
شهروندان و شرایط اورژانسی برخی از آن ها، 
نشان می دهد که با وجود تشدید آلودگی هوا 

در شهر تهران هنوز عزم راسخی برای حل این 
مشکل وجود ندارد و قانون هوای پاک نیز که 
از آن به عنوان راهکار عملی کاهش آلودگی 
هوای تهران یاد می شود، تنها در مصاحبه های 
مسئولین با رسانه ها اجرا می شود و در عمل روی 

زمین مانده است. 
 نیروگاه با چه اجازه ای از مازوت به 

عنوان سوخت اصلی استفاده می کند؟
نیست؛  تهران  به  مختص  تنها  آلودگی 
شهرهای دیگر ایران را هم درگیرکرده. از آن 
جمله است؛ اصفهان. در بحبوحه آلودگی هوای 
این شهر،  رئیس شواریش،  گفته: استفاده 
سوخت مازوت، آلودگی هوای اصفهان را تشدید 
کرده! محمد نورصالحی، توضیح داده: صنایع 
آلاینده زیر شعاع 50 کیلومتری از گذشته در 
اطراف اصفهان استقرار پیدا کرده اند. به همین 
علت میزان آلودگی بسیار بالا می رود و توجهی 
نیز وجود ندارد. نمی دانیم چه کسی باید مسائل 
قانونی را پیگیری کند؟ نیروگاه با چه اجازه ای از 
مازوت به عنوان سوخت اصلی استفاده می کند، 
این موضوع آلودگی را تشدید کرده و هزینه آن 
را مردم اصفهان پرداخت می کنند. او البته توپ 
را به زمین مردم هم انداخته و به این نکته هم 

اشاره کرده که »مباحث فرهنگی نیز در این 
زمینه مهم است. مردم بدانند که چه میزان برق 
و گاز می توانند مصرف کنند تا آسیب آن را مردم 
دیگر شهرها نبینند.« رئیس شورای اسلامی 
شهر اصفهان در نهایت از کمیسیون سلامت و 
خدمات شهری درخواست کرده که موضوع را 
بررسی کرده و هرگونه مکاتبه ای با دستگاه های 

ملی لازم است انجام شود. 
 باید بسوزیم و بسازیم؟

اما در خوزستان، موضع گیری ها کمی 
متفاوت است شاید به این دلیل که این مردمان 
قانع و صبور سالیان طولانی ست که کمبودها و 
مواردی نظیر آلودگی هوا با زندگی آن ها عجین 
شده. مدیرکل محیط زیست خوزستان هم در 
خصوص آلودگی هوای آنجا گفته: »فعلا باید 
این شرایط آلودگی هوا را بپذیریم!« محمدجواد 
اشرفی با اشاره به مازوت سوزی در نیروگاه رامین 
اهواز از آلودگی شدیدتر هوا در روزهای اخیر، 
اظهار تاسف کرده که »هیچ سیستمی برای 
کنترل آلاینده های ناشی از سوخت مازوت 
در نیروگاه رامین اهواز تعبیه نشده است و در 
هر صورت باید برای مدت محدود این شرایط 
آلودگی را بپذیریم.« او اشاره به پیش بینی تداوم 
آلودگی هوای استان خوزستان تا آخر هفته و 
فعالیت غیرحضوری مدارس، اظهار کرده: اگر 
روند افزایشی آلودگی هوا بیشتر از حد مجاز 
و استانداردهای لازم باشد، در روزهای آتی 
تصمیمات بعدی اتخاذ خواهد شد. اشرفی با 
اشاره به برخی عوامل آلودگی هوای خوزستان 
عنوان کرده: متأسفانه بیش از هفت ماه است 
که بنزین یورو 4 در خوزستان توزیع نمی شود 
و با توجه به شرایط جوی خوزستان و فعالیت 
مراکز نفتی، یکی از مطالبات اصلی سازمان 
حفاظت از محیط زیست از وزارت نفت، توزیع 
سریع بنزین یورو4 در تمام جایگاه های سوخت 
استان خوزستان است. مدیرکل حفاظت محیط 
زیست خوزستان در خصوص آغاز مازوت سوزی 
در نیروگاه رامین اهواز گفته: با توجه به شرایط 
جوی و سرمای زیاد سایر استان ها و لزوم استفاده 
از گاز برای گرمایش آن مناطق، وزارت نفت 
تصویب کرده است که شرکت گاز خوزستان 
از ارائه سوخت گاز به نیروگاه رامین اهواز در 
حد تعیین شده خودداری کند بنابراین سوخت 
مازوت به عنوان سوخت جایگزین در بخشی از 
واحدهای نیروگاه رامین در حال استفاده است.
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گــــزارش

 20 دانشجوی جدید علامه در 
آذرماه ممنوع الورود شدند

معاون دانشجویی دانشگاه علامه بیان کرد: 
در 1۶آذر ماه هیچ برنامه و تقاضایی برای 
برگزاری تجمعی  نداشتیم ولی در پی برگزاری 
تجمعاتی، حدود ۲0 نفر ممنوع الورود شدند. 
این دانشجویان افرادی هستند که اصرار دارند 
این مسیر را ادامه دهند و رفتارهای مداراگونه 
ما را بر نمی تابند و دانشگاه در مقابل از ابزارهای 
قانونی خودش استفاده خواهد کرد. معاون 
دانشجویی دانشگاه علامه با اشاره به اینکه 
۲0دانشجو در ارتباط با برگزاری تجمعاتی 
در 1۶آذر ممنوع الورود شدند، گفت: احکام 
انضباطی 40دانشجو با موافقت شورای دانشگاه 
ملغی شد. به گزارش »انتخاب«، مهدی 
واحدی، خاطرنشان کرد: از این ۲0 نفر، برای 
11نفر شنبه هفته گذشته حکم بدوی صادر 
شده و منتظر هستیم موعد قانونی تجدیدنظر 
که 10 روز بوده و دانشجو حق درخواست 
تجدید نظر دارد، طی شود و پس از آن در 
صورت درخواست دانشجو جلسه تجدیدنظر 
خواهی برگزار و پس از آن احکام صادر و 
ابلاغ خواهد شد. او ادامه داد: با توجه به اینکه 
تخلفات ترکیبی بوده و شرکت در تجمعات و 
ایجاد بلوا و عدم رعایت شئون دانشجویی را 
شامل می شده، ترکیبی از تنبیهات مندرج در 
شیوه نامه انضباطی برای این دانشجویان لحاظ 
شده است و این آرا منع یک تا دو ترم تحصیل 
با احتساب در سنوات در نظر گرفته شده است. 
واحدی، تاکید کرد: این دانشجویان اگر در 
ادامه کنشگری منفی نداشته باشند آرا اجرایی 
نخواهد شد ولی در صورت تکرار، پرونده آن ها 

به جریان خواهد افتاد!

 ذخایر آب سد های تهران 
در پایین ترین سطح ۵0 سال اخیر

هم اکنون ذخایر سد های تهران ۲۷۹ 
میلیون متر مکعب است که این رقم در 50 
سال اخیر بی سابقه است. مصرف لحظه ای 
آب تهران هم، 3۷ هزار لیتر بر ثانیه است که 
فاصله ای دو هزار لیتری با مصرف مطلوب دارد. 
یک میلیون متر مکعب آب، حاصل بارش های 
اخیر در تهران بوده است که نسبت به مصرف 
روزانه سه میلیون متر مکعبی آب در تهران، 

رقم قابل توجهی نیست. 

 مراجعه 7 هزار کودک با 
عفونت های تنفسی به مراکز 

درمانی خوزستان 
حبیب حی بر، معاون درمان علوم پزشکی 
جندی شاپور اهواز با اشاره به آماده باش مراکز 
درمانی خوزستان در پی بروز بحران تنفسی 
در کودکان اظهار کرد: در حال حاضر با پیک 
عفونت های تنفسی در کودکان مواجه هستیم 
و با توجه به تکمیل ظرفیت مرکز آموزشی، 
پژوهشی و درمانی ابوذر اهواز به عنوان 
بیمارستان تخصصی کودکان، در دو هفته 
گذشته ۲35 تخت اطفال در کنار مرکز ابوذر 
به مدار خدمت رسانی در اهواز افزوده شده اند. 
او افزود: در صورت لزوم تخت های بیشتری 
برای خدمت رسانی افزوده می شود اما باید 
توجه شود که ظرفیت های درمانی نامحدود 
پروتکل های  باید  مردم  بنابراین  نیستند 
بهداشتی را رعایت کنند تا کودکان شان به 
بیماری مبتلا نشوند و کودکان را در زمان 
بیماری نیز به مدرسه نفرستند. حی بر با اشاره 
به روند مراجعه کودکان با مشکلات تنفسی به 
بیمارستان ها بیان کرد: از 15 تا ۲۶ آذرماه، 
۷ هزار کودک زیر 1۲سال با علائم تنفسی به 
بیمارستان های تابعه دانشگاه علوم پزشکی 
اهواز مراجعه کرده اند که یک هزار و 100 نفر از 
این تعداد بستری و 5 هزار و ۹00 نفر سرپایی 
درمان شده اند. معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشکی جندی شاپور اهواز افزود: این تعداد 
بیمار نسبت به مدت مشابه در سال گذشته 
تقریبا 3.5برابر افزایش یافته است. او با اشاره 
به وضعیت موجودی داروها گفت: کمبود 
دارو یک مساله کشوری است اما تاکنون 
خوشبختانه شرایط، مدیریت شده و بیماری 

بدون دارو و تخت نمانده است. 

خبر مهاجرت پزشکان و جراحان 
فضاسازی ست

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
خبرهای منتشر شده درباره نرخ مهاجرت 
پزشکان و متخصصان ایرانی را جوسازی 
رسانه ای دانسته و گفته: دولت از همه 
امکانات برای تسهیل شرایط پزشکان و 
متخصصان استفاده می کند به طوری که در 
سالجاری 4 هزار دستیار به کار گرفته شده 
است. بهرام عین اللهی روز یکشنبه درباره 
نگرانی های موجود درباره مهاجرت پزشکان 
گفته: موضوع مهاجرت جراحان و پزشکان 
ایرانی بیشتر فضاسازی رسانه ای بوده و با 
اشاره به اینکه امسال ظرفیت جراحان قلب 
چند برابر سال های قبل شده است، گفته: 
این خبرها مثل دیگر موضوعات علیه کشور 
در فضای مجازی منتشر می شود و واقعیت 
ندارد. او ادامه داده که »به رغم مشکلات 
موجود کشور، وضعیت نیروی انسانی خوب 
است و هیچ گونه مشکلی در خدمت رسانی 
وجود ندارد و بخش درمانی به خوبی کار خود 

را انجام می دهد.«

اخبارکــــوتاه

روی خط آرمان ملی

مازوت، اصفهان را آلوده تر کرده، به خوزستانی ها گفته اند باید آلودگی هوا را بپذیرند 

سمخطرناکدرخونتهرانیها 
  مسئولان نشسته اند تا شاید بادی بوزد و بارانی ببارد

 سه ماه از فیلترینگ شبکه های اجتماعی در ایران می گذرد 
و در این مدت بار ها کارشناسان و فعالان اقتصادی و حتی 
برخی از نمایندگان مجلس، نسبت به وضعیت کسب و 
کار های خرد و کلان هشدار داده اند. از جمله در ماه گذشته که 
رئیس اتاق ایران در خصوص بیش از 400 هزار کسب وکاری 
صحبت کرد که با محدودیت های فضای ارتباطی کشور در 
حال نابود شدن هستند و در این میان همچنین ۹ میلیون 
نفر وضع معیشت شان در خطر قرار دارد. افزون بر این در 
هفته سوم مهر ماه سازمان نظام صنفی رایانه ای، بر اساس 
نظرسنجی که انجام داده بود، از کاهش 50 تا ۷5درصدی 
فروش خبر داد. مطابق این نظرسنجی، ۲5درصد روزانه 
50 تا ۶0 میلیون تومان خسارت برآورد کرده اند. همچنین 
۲1درصد بین 50 تا 100 میلیون تومان و ۲۶درصد بالای 
صد میلیون تومان تخمین زده اند. بیدی مدرس دانشگاه 
و مدیر استارتاپ اجتماعی کارزار در گفت وگو با انتخاب 
درخصوص آسیب های وارد شده بر کسب و کار ها به دنبال 
فیلترینگ شبکه های اجتماعی، عنوان کرد: »تقریبا به 
نقطه ای رسیده ایم که می توانیم به طور قطع بگوییم بخش 
عمده ای از کسب و کار ها صدمات جدی دیده اند. آماری 

منتشر شده از وب سایت جاب ویژین که بین هشت هزار نفر 
توزیع کرده بودند، نشان می دهد که در ماه های اخیر، از هر 
چهار نفر، یک نفر شغلش را از دست داده بود و یک نفر شغلش 
تحت تاثیر فیلترینگ قرار گرفته بود. این نشان می دهد که 
مشکلات به وجود آمده تا چه حد است، اما جدا از این تاثیر 
منفی که فیلترینگ روی کسب و کار های اینترنتی گذاشته، 
که بسیاری از آن ها را به ورشکستگی یا تعدیل های فراگیر 
رسانده است، کسب و کار های غیراینترنتی هم لطمه جدی 
دیده اند.« وی درخصوص آسیب های وارد شده به کسب 
و کار های غیراینترنتی خاطرنشان کرد: »به عنوان مثال 
بسیاری از بوتیک ها و خرده فروش ها تبلیغات و اطلاع رسانی 
و تعامل با مشتریان شان از طریق همین شبکه های اجتماعی 
فیلتر شده بود که الان در این شرایط آن ها هم ضربه خورده اند؛ 
بنابراین باید حواسمان باشد که ضربه ای که این فیلترینگ 
وارد کرده است را محدود به کسب و کار های اینترنتی نکنیم؛ 
بلکه طیف وسیعی از کسب و کار های خرد و متوسط که 
غیراینترنتی هم هستند، ضربه های فراگیری به آن ها وارد شده 
است.« بیدی همچنین درمورد خطر مهاجرت استارتاپ ها و 
فعالان حوزه فناوری اطلاعات، گفت: »در حوزه منابع انسانی 

هم بزرگ ترین آسیب به فعالان حوزه IT، خصوصا در بخش 
دیجیتال مارکتینگ وارد شد و عملا دیگر تخصص شان به 
هیچ کاری نمی آید چراکه تمام ابزار های رایج، حتی گوگل 
ادز، مسدود شده و با این شرایط طبیعتا تخصص شان در ایران 
اصلا کاربرد ندارد.«مدیرعامل پلتفرم کارزار افزود: »طبیعی 
است در چنین شرایطی، از فعالان و متخصصان حوزه دیجیتال 
مارکتینگ گرفته تا سطح مدیریتی استارتاپ ها ترجیح دهند 
در کشور دیگری به دنبال ادامه زندگی خود باشند. امروز با 
پدیده مهاجرت استارتاپ ها و پدیده دنبال کار گشتن مدیر 
عاملان مواجه هستیم که به شکل فراگیری دارد اتفاق 
می افتد.« وی درباره مدیرعاملانی که ناچار به تعطیلی کسب 
و کار های خود شده اند، بیان کرد: »مدیرعاملی بوده که کسب 
و کاری را مثلا با تیم ده نفره ای پیش می برده است که در حوزه 
IT این شرکت ها خیلی زیاد بودند. با به هم خوردن اوضاع 
اقتصادی کشور و اتفاقاتی که درون جامعه رخ داد شرکت شان 
را تعدیل و تعطیل کردند. طبعا در این شرایط خودشان باید 
دنبال کار باشند. در واقع فردی که تا دیروز به عنوان مدیر 
عامل مشغول به کار بود، امروز دنبال کاری است که به عنوان 

یک کارمند بتواند در جایی مشغول به کار شود.«

یک فعال استارتاپی، گفته تمام ابزارهای رایج، حتی »گوگل ادز«، فیلتر شده و تخصص  فعالان »دیجیتال مارکتینگ« دیگر به هیچ کاری نمی آید

   با پدیده مهاجرت استارتاپ ها و دنبال کار گشتن 
مدیر عاملان مواجه هستیم

 حبیب عاملی مقدم، نماینده کهگیلویه 
و بویراحمد، گفت: چاه های نفت اطراف 
شهرستان گچساران نه تنها تولید آلایندگی 
می کنند که دورتا دور این شهرستان را احاطه 
کرده اند و ارمغان شان برای مردم منطقه تهدید 
سلامتی آنان است. او با بیان اینکه مسئولان 
مربوط هم حاضر به پرداخت حق آلایندگی 
ناچیز این شهرستان نمی شوند، اضافه کرد: در 
صورتی که برای استان خوزستان در همسایگی 
ما 11 هزار میلیارد حق آلایندگی برآورد شده 
و این در حالی است که ما بعد از خوزستان 
دومین شهر نفت خیز ایران هستیم. از 11 
هزار میلیارد تومان حق آلایندگی خوزستان 
حدودا 5 هزار میلیارد تومان اعتبار به این 
استان تزریق شده است. اما حاضر به پرداخت 
100 میلیارد تومان حق آلایندگی به شهرستان 

گچساران نیستند. عضو شورای عالی استان ها 
در گفت وگو با ایلنا، ادامه داد: استان خوزستان 
افرادی را به عنوان مسئول در بدنه دولت دارند 
و از حق استان شان دفاع می کنند اما استانی 
مانند کهگیلویه و بویر احمد از چنین موقعیت 
و شرایطی برخوردار نیست. عاملی مقدم در 
بخش دیگری از صحبت های خود به مشکلات 
جنگل های کهگیلویه و بویراحمد هم پرداخت 
و گفت: سالانه بسیاری از جنگل های استان 
دچار آتش می شوند که متأسفانه به دلیل 
عدم نیرو و تجهیزات کافی این جنگل ها به 
موقع مهار نمی شوند. حتی استان از داشتن 
یک فروند بالگرد که بیشتر مناطق جنگلی 
آن هنگام آتش سوزی بسیار سخت گذر است 
محروم است. نماینده کهگیلویه و بویراحمد 
در شورای عالی استان ها عنوان کرد: ایران 

کشوری است که دچار خشکسالی شده است 
و بجز استان های شمالی تنها در نوار غربی 
کشور جنگل ها باقی مانده اند که متأسفانه 
هم  را  باقی مانده  جنگل های  همین  قدر 
نمی دانیم. کهگیلویه و بویراحمد استانی 
است که جنگل های بلوط بسیار خوبی دارد اما 
سالانه با آتش سوزی هایی که در این جنگل ها 
رخ می دهد بیش از 500 الی ۶00 هکتار 
از این جنگل ها را از دست می دهیم آن هم 
فقط به دلیل کمبود امکاناتی که داریم. او 
در ادامه گفت: یکی دیگر از مشکلاتی که در 
استان با آن دست به گریبان هستیم سدهای 
زیادی است که برای مصارف شرب ساخته 
می شود که آب آن به خوزستان، هرمزگان و 
بوشهر منتقل می شود و خود استان کمترین 
استفاده از آب این سدها را ندارد. اجازه بدهند 

مردم استان هم از آب این سدها بهره ببرند و 
زمین های کشاورزی مردم بدون آب نمانند. 
آن هم زمین های بسیار مرغوبی که شرایط 
خوبی برای کشاورزی دارند.  او در ادامه به 
موضوع جاذبه های گردشگری استان هم 
اشاره کرد و افزود: یاسوج مرکز کهگیلویه و 
بویراحمد به پایتخت طبیعت ایران معروف 
است. ما بیش ترین استفاده را می توانیم در 
بحث گردشگری برای مردم این استان داشته 
باشیم که حتی درآمدش برای استان می تواند 
بسیار بیشتر از نفت باشد. اما به دلیل اینکه 
سرمایه گذار حاضر نیست در اینجا حضور پیدا 
کند و اهمیت ندادن به استان از سوی مسئولان 
ناشناخته مانده است. اگر گردشگری استان 
فعال شود مطمئنا نفت در اولویت دوم قرار 

می گیرد.

نماینده کهگیلویه و بویراحمد در شورای عالی استان ها به برخی مشکلات استان اشاره کرد

  حاضر به پرداخت حق آلایندگی دومین شهر نفت خیز کشور نیستند


